
 
 
Protokoll fört vid styrelsemöte i Naturskyddsföreningen Kalmar län 
(Länsförbundet) 2020-02-13, kl 18.30 – 22.00 på Naturcenter Lilla Hycklinge, 
Oskarshamn  
 
Beslutande: Staffan Arvegård, Öland, Jan Herrmann, Öland, Kerstin Olsson, Torsås, Carina 
Beijer, Sevede, Kuno Nilsson, Döderhult, Catharina Lihnell, Döderhult, Agne Johansson, Nybro, 
Håkan Karlsson, Emmaboda, Patrik Waernbaum, Tjust och Claes Gårdinger, Kalmar (från § 12).  
Övriga närvarande: Kristina Tapper från Studiefrämjandet Kalmar samt valberedningen inför 
Länsstämman 2020, d.v.s. Eva Öberg, Öland, Ingemar Karlsson, Emmaboda och Allan Karlsson, 
Sevede. 

 
§ 1  Mötets öppnande 
Dagens ordförande Staffan Arvegård hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat (ordinarie 
ordf. Claes Gårdinger anslöt från § 12). 

 
§ 2  Val av justeringsperson 
Styrelsen valde Patrik Waernbaum till justeringsperson. 
 

§ 3  Godkännande av dagordning 
Styrelsen godkände dagordningen, med tillägg av följande (jmf med 11/2 utskickad dagordning): 

– Förfrågan från Torsås ang. stöd för anläggande av våtmark (§ 13) 
– Felaktig debitering av mat vid rikskonferensen i Kristianstad (§ 14) 
– Inspirerande PowerPoint från Skånes länsförbund (§ 15) 

 
§ 4  Föregående mötesprotokoll 
Protokollet från styrelsemötet 2019-11-26 skickades ut till styrelsens ledamöter 12 dec, och är via 
mail godkänt av justeringspersonerna Claes och Kerstin, vilka nu även signerade. Inga 
invändningar förelåg. Styrelsen beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 

 
§ 5  Ekonomirapport  
Balans- och resultatrapport per 2019-12-31 var inkomna från vår kassör Stig Blomberg. 
Rapporterna berättar att kostnader för år 2019 är drygt 52.700 kr, den enskilt största posten var 
länsstämman, drygt 20.000. Årets rörelseresultat, dvs intäkter (återbäringen på 41.030 kr) minus 
kostnader, slutar därmed på ett minus på drygt 11.700 kr. Tillsammans med tidigare tillgångar, 
mest banktillgodohavanden, ger detta ett aktuellt saldo på drygt 307.000 kr, en minskning med ca 
11.000 kr. Styrelsen tog del av dessa uppgifter och beslutade att detta bör bli 2019 års bokslut. 

 
 



§ 6  Sammansättning av länsförbundets styrelse och valberedning 
Vid årsstämman 2019.04.28 fick styrelsen i uppdrag att till årsstämman 2020 presentera ett förslag 
till hur styrelsen ska vara sammansatt och hur den ska utses. Vid styrelsemötet 2019.06.10 utsågs 
en grupp bestående av Staffan Arvegård, sammankallande, Catharina Lihnell och Patrik 
Waernbaum. Bakgrunden är följande: 

• Syftet är både att förbättra, effektivisera och fördela, styrelsearbetet och att förbättra 
kontakterna med och mellan kretsarna. 

• Bakgrunden är att vi en längre tid funnit att en del kretsar har föga kontakt med 
länsförbundet, kanske bara liten lokal aktivitet, eller trots närvaro på styrelsemötena inte är 
så aktiva i länsförbundets ärenden. Dock bör sägas att det senare också kan bero 
på ”vår”/AU:s måttliga benägenhet att verkligen delegera. 

• Valberedningen är i dagsläget inte inblandad i kretsarnas nominering av kretsarnas 
representanter i styrelsen, samtidigt som vissa kretsar inte nominerar några representanter. 
Den gamla tanken att alla kretsar ska ha representation i styrelsen har därmed slutat 
fungera. 

• Kretsrepresentanternas roll är inte att primärt bevaka frågor som angår den egna kretsen, 
utan vara intresserade av och vara aktiva i de frågor som länsförbundet arbetar med. 
	

Utredningsgruppens förslag 
• Styrelsen består av fem eller sju ordinarie ledamöter plus en ordförande, samt två ersättare, 

första och andra ersättare, alltså inte personliga ersättare. 
• Valberedningen tar fram förslag till styrelseledamöter inklusive ordförande, kassör och 

sekreterare, två revisorer, två revisorsersättare samt ordförande och sekreterare till 
länsstämman.  

• Valberedningen utses av länsstämman och utgörs av tre ledamöter, varav en 
sammankallande. 

• Förslag till ledamöter i valberedningen efterfrågas hos kretsarna. 
• Valberedningen har tystnadsplikt i sitt arbete. 
• Valberedningen ska i sitt förslag eftersträva en rimlig geografisk spridning och en rimlig 

köns- och åldersfördelning. 
• Valberedningen försäkrar i sitt arbete att de nominerade kandidaterna är beredda att leva 

upp till uppdragets omfattning. Uppdraget bör skriftligen beskrivas. 
• Kretsar och enskilda medlemmar kan lämna förslag till valberedningen om de förslag som 

valberedningen ska ta fram. 
• Eftersom man frångår den totala kretsrepresentationen bör styrelsen i vissa viktiga frågor 

överväga krets- eller medlemsremisser samt bjuda in kretsar och medlemmar till 
regelbundna träffar (”kretskonferenser”). 

	
Diskussion 
Efter att förslaget presenterats följde en diskussion, med bl.a. följande synpunkter: 

• Ledamöterna måste kunna ta på sig, att jämte AU, arbeta mer aktivt med länsförbundets 
frågor. 

• Både styrelsearbete och kretskonferenser blir för mycket jobb. 
• Kontakterna mellan styrelsen och kretsarna riskerar att förloras, att styrelsen blir en ”egen” 

klubb. 
• För att motverka detta föreslogs att 1-2 personer från alla kretsar ska ha rätt att närvara vid 

styrelsemöten, dock utan rösträtt. (Detta förslag röstades dock bort.) 
• En tydlig arbetsordning behövs, t.ex. den som Catharina Lihnell m.fl. skrev 2013/14. 
• Vid styrelsens arbete har ordföranden utslagsröst, i händelse av omröstning med lika 

röstetal. 



• Ett alternativt arbetssätt kan vara att 1-2 gånger per år ha ”öppna möten” med alla 
kretsarna, med tyngdpunkt på någon fråga, t.ex. verksamhetsplan. 

• Oklarhet huruvida valberedningen för posterna kassör och sekreterare ska föreslå specifika 
namn, eller bara bland de ledamöter man föreslår ha för dessa poster lämpliga personer i 
åtanke. 
	

Omröstning enligt följande: 
Förslag 1: Utredningsgruppens förslag, med tillägget att ordföranden har utslagsröst. 
Förslag 2: Ovanstående, samt att 1-2 personer från icke representerad krets alltid är välkomna. 
Förslag 1 erhöll 4 röster, förslag 2 erhöll 2 röster.  

Styrelsen beslutade enligt förslag 1. 
 

§ 7  Länsstämman 2020 
Kommande länsstämman genomförs av Sevedekretsen den 19 april, på Astrid Lindgrens gård Näs, 
med följande program: Start 10.00 med fika och kort presentation av Näs, sedan 
årsmötesförhandlingarna, varefter följer lunch. Efter lunch kan man välja mellan en guidad 
rundvandring i Astrids barndomshem, kanske inkl. trädgården, eller utfärd till fågeltornet vid sjön 
Törn, och sist avslutande fika med slut ca 15.30. Efteråt bör länsförbundets nyvalda styrelse ha ett 
konstituerande möte. För eventuella frågor kring arrangemanget hänvisas till Carina Beijer, medan 
Jan troligen kan svara på funderingar om vad som gäller reglerna för ombud, kostnader o. dyl. 
Det betonades att ”Lathunden för vem som betalar vad…” från 2019-08-22 skall följas, inga 
avvikelser kommer att tolereras, för såvitt inte annat överenskommits med styrelsen eller AU. Den 
skickas nu åter ut (Bil. 1), men innebär i detta sammanhang att länsförbundet bekostar 
arrangemanget (≈ mat, lokal, guidning m.m.) för alla deltagare, samt sin styrelses resekostnader. 
Kretsen bekostar resekostnader för ombuden, max 4 personer per krets (Kalmar 5), om fler 
deltagare dock efter beslut av kretsens styrelse. 
Styrelsen beslutade att Claes skriver verksamhetsplan och ett budgetförslag, och att Jan skriver 
verksamhetsberättelse och dagordning, och i övrigt är behjälplig för ett bra genomförande av 
länsstämman.  
 

§ 8  Riksstämman 2020 
Den 12-14 juni genomförs Riksstämman i Mora.  Varje krets (och länsförbundet) har rätt skicka 
ett (Kalmarkretsen två) ombud, med rösträtt, för vilka resan bekostas av Riks, men inte mat och 
logi. Dessa förväntas kretsarna bekosta. Om kretsarnas ekonomi inte gör det möjligt, kan ansökan 
om bidrag från länsförbundet göras. Dock kan en ”ombudsplats” som en krets inte avser 
utnyttja ”användas” av en annan krets, vilket alltså stärker antalet röstberättigade från vårt län. 
Länsförbundet kan då efter ansökan tänkas betala mat och logi. 
Alla medlemmar får dock delta, med yttrande- och förslagsrätt, men inte rösträtt. Alla kostnaderna 
bör då sökas hos kretsen. Om kretsarnas ekonomi inte gör det möjligt, kan ansökan om bidrag från 
länsförbundet göras. 
Redan intresserade av att delta är Carina och Jan för sina respektive kretsar, Claes för 
länsförbundet, samt troligen Allan som övrig medlem. 

 
§ 9  Naturvårdspriset 2020 
Länsförbundets naturvårdspris utlystes via vår hemsida 2 januari och utskick till styrelsens 
ledamöter den 4 januari. Hittills har bara en nominering kommit in, nomineringstiden går ut 28 
februari, så styrelsens ledamöter uppmanas att inventera nya (eller gamla) kandidater. Det är dock 



viktigt att poängtera att en nominering måste åtföljas av en ordentlig och genomarbetad 
motivering, inte bara några stödord och länkar, som ibland skett. Det är alltså önskvärt att man 
följer reglerna för nominering och information om kandidaten. Dessa finns på t.ex. hemsidan. 

 
§ 10  Hornsö som nationalpark 
Per Jiborn i Västervik, som i många år jobbat med natur- och ekoturism samt varit ordf. i 
Ekoturismföreningen, har kontaktar flera av oss (och andra) kring den spännande idén att kanske 
kunna få myndigheter och politiker att avsätta Hornsöområdet som nationalpark. Området består 
mest av skogar, och är vida känt för många arter av ovanliga skalbaggar. Att få igenom detta 
kräver ett långsiktigt arbete med många utredningar och beslut. Per J inbjuder alla naturinriktade 
organisationer och önskar nu att alla intresserade kan träffas i Oskarshamn, lokal ännu oklart, 
endera av dessa två datum; lördagen 21/3 kl. 11-14 eller tisdagen 24/3 kl. 18.30-20.30. Anmälan 
senast 18/3 till jan.brenander@gmail.com. Styrelsen beslutar att ge Per J sitt stöd, Catharina 
Lihnell och Patrik Waernbaum kommer att representera länsförbundet, men flera kan delta. 
 

§ 11  Studiefrämjandet 
Kristina Tapper meddelar följande: 

a) Studiefrämjandet, där Naturskyddsföreningen är en stor och viktig medlemsorganisation, 
har årsmöte för Småland Gotland den 16 april kl. 18, alla är då välkomna till 
Kalmarkontoret, varifrån uppkoppling sker till de andra länskontoren. Ombud behövs 
bland annat för omröstning av ansvarsfrihet för styrelsen. Staffan Arvegård är vår 
nuvarande representant i styrelsen för Studiefrämjandet Småland Gotland, och Claes 
Gårdinger sitter i valberedningen. 

b) 29/2 – 1/3 genomförs en Ledarutvecklingskurs steg 1 med omställningsinriktning på 
Skälby gård, ledare Jesaia Lowejko och Jennie Krafft, se 
https://www.studieframjandet.se/kalmar-lan/gustav-
arrangemang/kurser/2019/oktober/ledarutveckling-steg-1-med-omstallningsinriktning/ 

c) 28 juni genomförs arrangemanget ”Tusen trädgårdar”, d.v.s. man kan visa upp sin trädgård 
och besöka andras, se https://www.tradgardssverige.org/tusen-tradgardar-2020/. Gunnel 
Carlsson som håller i arrangemanget föreläser den 13 maj. Detta planeras att sändas från 
flertalet av Studiefrämjandets kontor. Mer info kommer. 

d) Sevedekretsen kör under våren en studiecirkel om ”Ett hållbart liv” (på årsboken 2018), se 
https://www.studieframjandet.se/kalmar-lan/gustav-
arrangemang/kurser/2020/januari/67221/ 

e) Ölandskretsen startar 24/2 en studiecirkel kring ”Är biologisk mångfald i trädgården också 
klimatsmart?”, med inriktning på en s.k. skogsträdgård, se 
https://oland.naturskyddsforeningen.se 

f) Rapportera alla era aktiviteter ute i kretsarna, det påverkar våra framtida resurser! 
g) Det finns diverse utrustning att låna, t.ex. kikare, högtalare, samt lokaler. 

 
§ 12  Rapporter 

a) Motionsverkstaden i Hallsberg var ett helgarrangemang initierat av några länsförbund, med 
Sörmland och kansli Mälardalen i spetsen. Avsikten var att ta fram motioner (innan 31/1) 
till riksstämman, och alla länsförbund och/eller regionkanslier var inbjudna. Vår 
sydostregion har ju inget fungerande kansli, och de andra länsförbunden (Kronoberg, 
Jönköping och Östergötland) deltog inte. Fokus var främst på den av Riks presenterade 
mindre goda process angående kommande beslut om regionernas kanslis vara eller inte, 
deras finansiering och arbetsgivaransvar resp. ansvar för arbetsledning.  

En besvärande oklarhet föreligger om vilka motioner vårt länsförbund har undertecknat. 
Styrelsen beslutade att Claes och Jan skulle försöka klargöra detta snarast, för eventuellt 



stöd för eller avsteg från, inför länsordförandekonferensen den 22-23 mars. Två motioner, 
som Jan Herrmann skrivit, om ”miljöfrågor vid exkursioner” och ”behovet av en 
sötvattenpolicy för vår förening”, kan också bedömas avseende stöd eller ej. 

b) Högehäll vindkraftpark planeras i Kristdala socken, men i brist på info lämnar vi ärendet. 
c) Licensjakt på åtta lodjur har meddelats av Länsstyrelsen, men överklagats av 

Naturskyddsföreningen i Kalmar län och Rovdjursföreningen. Catharina Lihnell skrev vårt 
överklagande och påtalade bl.a. ett alltför stort uttag av stammen, upp emot 20 %. 
Familjegrupper av lodjur har inte etablerats i alla kommuner, föga angrepp på tamdjur på 
senare år, ej heller konflikter. Se mer på https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se.	

d) Ett brev (mail) till samtliga riksdagsledamöter har skickats av Jan Brenander och Erland 
Lindblad, ang Sveriges dåliga uppfyllelse av miljömålen, särskilt avseende  biologisk 
mångfald och skogspolitik. Brevet innebär en besvärande vidräkning av landets 
miljöpolitik och skickades därför ut av styrelsens sekreterare Jan Herrmann som ett bra 
exempel på hur media kan användas. 

e) Anläggande/restaurering av våtmarker kan erhålla bidrag från Riks, som just nu innehar 
extra pengar från en donation för detta syfte. Ansökan ska vara inne senast den 1 april. 
Denna möjlighet har varit aktuell för en planerad restaurering av Alsjöholmssjön, som en 
grundplåt för att söka LONA-bidrag, men den senare möjligheten verkar just nu saknas. 
Renate Foks har från Hagbyåns vattenråd aktualiserat frågan, men just nu ligger nog 
fortsatt planering stilla. Men andra mindre våtmarksprojekt, utan behov av LONA-pengar, 
kan ändå sökas, för vilka styrelsen kan ge stöd, efter ansökan. 

f) Natursnokskurs genomförs av Riks den 21-24 maj i Grönhögen på Öland. För närvarande 
pågår natursnoksverksamhet bara i Sevede, så styrelsen uppmanar fler kretsar att försöka få 
igång sådan verksamhet. 

 
§ 13  Förfrågan från Torsåskretsen ang. stöd för anläggande av våtmark 
Vissa planer finns på anläggande av en våtmark i Torsås kommun. Kretsen undrar om en sådan 
insats kan komma ifråga för länsförbundets naturvårdspris. Styrelsen beslutar att detta knappast 
kan utlovas innan åtgärden utförts. Högst sannolikt bör våtmarken ha varit igång några år, ha gett 
bra resultat och i övrigt uppfylla reglerna för nominering av kandidater till naturvårdspriset. 
Däremot uttalar styrelsen sitt stöd för planerna, om än för dagen lite oklara. Det kanske finns 
möjlighet att söka ekonomiskt stöd för anläggande av vårmarken, efter ansökan.  

 
§ 14  Felaktig debitering av mat vid rikskonferensen i Kristianstad 
Sju personer från Kalmar län deltog i rikskonferensen i Kristianstad 11-13 maj 2019. Enligt 
anmälningssajten framgår att Riks betalar resa för ett ombud per krets (och länsförbundet, LF), 
men förvisso inget om mat, d.v.s. betalas privat eller efter ansökan hos respektive krets/LF. Detta 
gjordes korrekt av två av deltagarna, men uppenbarligen inte av de övriga. En nyligen erhållen 
verifikation visar att Riks nu debiterat LF 2.200 kr för de fem övriga deltagarnas matkostnader. 
Tyvärr fick vi fakturan sent, den 19 december 2019.  
Att mat och logi, oavsett ombud eller ej, ska betalas av kretsen/LF, efter överenskommelse, 
framgår av ”Lathunden för vem som betalar vad…” från 2019-08-22, alltså efter riksmötet, men 
väl före betalningen. Men eftersom inget styrelsebeslut finns att LF skulle betala dessa 
matkostnader, sannolikt inte heller motsvarande i kretsarna, konstaterade styrelsen nu att LF bör 
debitera respektive deltagares krets eller LF. Det senare gäller Claes Gårdingers mat. 
Det bör noteras att i protokoll från styrelsemötet 10/6 skrevs: Rikskonferensen 2019 arrangerades 
11-13/5 i Kristianstad, från Kalmar län deltog Claes Gårdinger för Länsförbundet, och för 
respektive kretsar Kerstin Olsson, Torsås, Eva Öberg, Öland, Amanda Axelsson, Kalmar, Robert 
Gunnarsson, Kalmar och Carina Beijer, Sevede. Detta skall ju dock inte uppfattas som att LF 
ekonomiskt stod bakom deras deltagande. Carina från Sevede och ytterligare en deltagare från 



Torsås, ”de två”, ingår inte i ovanstående diskussion. Hur deltagarna ordnade sin logi har inte 
framgått. 
 
Visserligen betalades räkningen från Riks i början av 2020, men det var en utestående fordran i 
2019 års bokslut. Om de nu påkallade debiteringarna bör utjämnas mot denna fordran och ärendet 
tas bort i 2019 års bokslut, eller hanteras som inkomst i 2020 års bokslut, då med en förklaring, 
överlåtes till kassören att besluta, men troligen bäst det senare. Eventuellt kan i så fall en not 
bifogas, som förklarar att dessa 2.200 kr kommer åter under 2020. 
Slutligen bör här åter framföras att den i augusti fastställda ”Lathunden…” gäller, samt att varje 
faktura ska ha stöd av styrelsebeslut eller rimlig förut använd praxis, samt att vid tveksamhet AU 
tillfrågas. 
Styrelsen tog del av informationen och beslutade att uppdra åt kassören att debitera kretsarna, 
enligt följande, vilka alla är informerade. 
Torsås, för Kerstin Olsson  380 kr, 
Öland, för Eva Öberg  530 kr, 
Kalmar, för Amanda Axelsson 530 kr, 
Kalmar, för Robert Gunnarsson 530 kr, 
medan kostnaden för Claes mat blir en rundgång, alltså behövs ingen sekundär debitering. 
 
§ 15  Inspirerande PowerPoint från Skånes länsförbund 
Claes informerade om en inspirerande PowerPoint-serie som vi som deltog i Hallsbergs-mötet fått 
av Skånes länsförbund. Denna kan och får användas av oss vid försök att hjälpa kretsar med en 
svag aktivitet. Nämnda PowerPoint-serie och en annan produkt, en ”PR-handbok”, finns hos 
Claes, Jan och Carina. 

 
§ 16  Nästa styrelsemöte 
Styrelsen beslutade att nästa fysiska styrelsemöte blir det konstituerande möte den nya styrelsen 
kommer att ha den 19 april, direkt efter länsstämman i Vimmerby. Vi kommer dock att rätt snart 
ha en beslutsprocess per mail, angående verksamhetsberättelse och 
bokslut/räkenskapsredovisning. 

 
§ 17  Mötets avslutning 
Ordföranden Staffan Arvegård tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 

 
 

Jan Herrmann Staffan Arvegård Patrik Waernbaum  
sekreterare ordförande justerare 
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